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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE SANT PERE, SANTA 
CATERINA I LA RIBERA 
 
Dia: Dimarts 4 d’octubre de 2016 
Hora: 19:00 a 21:30 hores 
Lloc: Centre Cívic Convent de Sant Agustí, Sala Calidoscopi 
Adreça: C/ Comerç, 36 
 
ASSISTENTS: Jordi Rabassa, Gala Pin, Natàlia Martínez, Santi Ibarra, Mònica Mateos, 
Neus Chas, Pilar Heras, Montse Palou, Belén García, Júlia Barea, Elisabet Jiménez, Mª 
José Arteaga, Anna Lliuró Serra i Marc Borràs. 
 
Prop de 30 entitats i veïns del Casc Antic. 

Ordre del dia, decidit en la comissió de seguiment (15/10/2016):  

1.  Retorn del Pla d’Estiu 

2. Actuacions del proper curs 

3. Ampliació dels serveis de salut 

4. Les places i els parcs. 

5. Torn obert i precs i preguntes. 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 

La Regidora del Districte presenta el Consell de Barri que és un espai de participació  i explica 

que es convoca 4 vegades  l’any. És un espai per  informar  temes de govern, normalment un 

parell de punts,  i després per exposar els  temes de  treball de  la Comissió de  seguiment.  La 

Comissió de seguiment està composada per entitats i veïns i veïnes i que és oberta a tothom.  

A banda dels Consells de barris hi ha les Audiències públiques que la pròxima serà el mes del 

Novembre, que són per tractar temes més individuals.  

En aquesta sessió treballarem: retorn del Pla d'Estiu, torn de preguntes, actuacions previstes 

per a aquest curs, ampliació de Serveis de Salut a Lluís Companys i els treballs de parc i jardins 

que s’han fet en el sí de la Comissió de Seguiment. 

En el següent enllaç es pot disposar de la informació detallada dels dos primers punts 

informatius, Pla d’Estiu i Actuacions del proper curs:  

http://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/documentacio_consell

_barri_casc_antic.pdf 
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1.‐ PLA D’ESTIU 

La Regidora fa un extens detall dels principals indicadors referents al Pla d’Estiu. 

A l’enllaç abans referit hi ha tota la informació al respecte. 

Retorn del Pla d’Estiu ‐ Torn obert de preguntes sobre Pla d'Estiu 

Alfons Solà 

Va caure una altra vegada la  cadira a Sant Pere Més Baix, 40 perquè xoquen cadires i carros.  

Guillem Graell 

Què són les restitucions? 

Tema dels sorolls de  les motos de grans cilindrades, que desperten als veïns que viuen a Via 

Laietana. O què les càrregues i descàrregues facin tant de soroll. 

La Regidora respon que les restitucions es refereixen a  quan hi ha un apartament turístic que 

està fent una activitat que no li toca i se li diu que restitueixi l’ús a la funció inicial. I això vol dir 

quants han deixat de ser apartaments turístics per tornar a ser habitatge. 

Carme  

En  aquests  carrers  que  es  consideren  per  vianants,  no  hi  ha  cap  tipus  de  senyalització  ni 

limitació  de  velocitat  ni  de  res.  No  hi  ha  el  cartell  de  pacificació.  També  es  queixa  de  les 

bicicletes que van a alta velocitat i fan carreres entre les mateixes bicicletes.  

En el barri, les bicicletes que van ràpid per tot arreu. Que no respecten els vianants, els patins 

també són un problema, i altres dispositius que envaeixen el pas dels vianants. Què passa amb 

els vianants? 

Àngel Vera 

Al número 29 hi ha un aparcament de motos on s'ha prohibit aparcar per uns contenidors d'un 

local i per la rehabilitació d'un edifici. Hi ha gent que aparca la moto allà i la Guàrdia Urbana se 

l'endú. Demana que es  treguin  les  ralles d'aparcament de motos  i que es prohibeixi aparcar 

allà. Es queixa també de les bicicletes que s'han d'aparcar en zones que no correspon. Demana 

que hi hagi més aparcaments de bici i moto.  

Valentina  

 

Hi ha algun pla per poder organitzar les festes del barri a l'estiu ?. Ha augmentat molt el nivell 

de soroll de  les activitats de  la festa de barri, hi ha  la possibilitat d'intervenir en  les festes de 

barri,  i  veure  la  participació  de  veïns  en  la  festa  de  barri.  Sembla  que  les  festes  vagin 

destinades als turistes i no als què vivim al barri. 
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També es queixa de la presència de llauners (Sant Pere amb la Plaça) i si s’ha detectat per part 

de l’Ajuntament. 

La Regidora respon que  les Festes de Barri són festes tradicionals, que són un espai de crear 

comunitat,  i  la part bonica que  tenen és  la  feina  invisible. Després  la Pilar podrà dir quan es 

reuneixen, i la convida a poder participar‐hi i mirar com poder fer una FM més inclusiva.  

Respecte  a  les  launes,  hi  ha  hagut  un  augment  de  recursos  que  es  dediquen  a  la  nit.  Som 

conscients que és un problema i per això s’han destinat més recursos. 

 

Sol (Associació de Veïns del Casc Antic)  

Es queixa del soroll de Lluís el Piadós per augment de soroll dels veïns que viuen al voltant de 

la plaça, no és un problema puntual de Festa Major. Cada dia i cada cap de setmana, pregunta 

si hi ha pla específic per reduir el soroll  i hi ha algun pla per part dels restauradors per evitar 

soroll i aglomeracions al carrer quan es tanquen els bars i els restaurants. 

La regidora respon que aquest estiu hi ha hagut una campanya de soroll a nivell de ciutat i s'hi 

treballa a nivell de districte. Certament el  soroll és una problemàtica estructural a nivell de 

districte. S’ha posat en marxa un Estudi de l’impacte del soroll a nivell de ciutat. 

Juli Cèsar  

Sobre  les bicicletes, ara es  lliguen als  arbres  les  lliguen on  volen que  s'ha  “desmadrat” una 

mica i que ho tinguin en compte.  

Proliferació de cartells per les parets anunciant qualsevol cosa, i després quan ha passat la cosa 

ningú els treu.  

La Regidora respon, tant  la  intervenció del Juli Cèsar com de  la Carme, que aquesta ha estat 

una tasca informativa dels agents cívics aquest estiu, i que la GUB fa intervencions en els grups 

nombrosos  i  també en  les bicicletes que van per voreres de menys de 5 metres. S'inclou  la 

senyalització  dins  de  la  petició,  així  com  l'increment  de  pàrquings  de  bicis. Millora  de  la 

senyalització, el senyal de motos i sobretot la velocitat.  

 

2.‐ ACTUACIONS PER AL PROPER CURS 

La Regidora explica  les  intervencions previstes per als propers mesos als barris de Sant Pere, 

Santa Caterina i la Ribera. 

En l’arxiu de l’enllaç referit anteriorment es pot accedir al detall 

3.‐ AMPLIACIÓ DE SERVEIS AL CAS LLUÍS COMPANYS 

La Regidora del Districte explica  l’ampliació de serveis del CAS Lluís Companys des del 26 de 

setembre d’enguany. Des de 2010  el CAS disposa de  zones d'estada, dutxes,  control mèdic 
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però  no  hi  havia  el  servei  de  consum  assistit  en  funcionament,  que  és  el  que  representa 

l’ampliació, juntament amb l'horari.  

Aquest CAS  com altres estava dins el Pla de Drogues 2013‐2016. Es  treballa des d'una visió 

integral, oferint diverses opcions:  teràpia  i  assistència mèdica, dutxes,  sales de  venopunció, 

oferiment de material higiènic.  

El CAS Lluís Companys fa tractament a prop de 140/148 usuaris. Hi ha 7 CAS que ofereixen tots 

els servies a la ciutat i aquests equipaments s'ubiquen a punts on hi ha més consum.  

Amb l'ampliació dels serveis de Salut, s'ha tornat a activar la Comissió de Seguiment amb veïns 

i entitats per fer un seguiment   en relació a tot allò que fa referencia a  l'obertura de  la sala.  

S´han  reforçat  els  equips  d’educadors  i  de  detecció  de  carrer.  S'han  detectat  entre  2  i  5 

persones que fan servir la sala al dia, i s'ha incrementat la presència de la Guàrdia Urbana per 

la zona, i augment dels serveis de neteja.  

Amb aquesta obertura donem un servei a ciutadans que consumeixen,  i es farà un seguiment 

de com es comporta l'entorn . 

Maribel Pasarín  ‐ Directora de l’Observatori de Salut Pública de l’Agència de Salut Pública de 
Barcelona 

La sala de consum supervisat forma part dels Programes de Reducció de Danys. Hi ha diferents 

serveis: espai de calor  i cafè, espai per  interaccionar entre educadors  i personal sanitari amb 

consumidors  per  a  poder  detectar  moments  en  els  que  intervenir  i  possibilitats  d’iniciar 

tractaments.  

També hi ha espais també per higiene de dutxa  i de rentar roba si es dóna el cas, que no és 

freqüent. Explica que les persones que hi passen, es trobaven amb que si tenien la necessitat 

de  consumir,  no  disposaven  les  eines  per  fer‐ho.  Per  tant  s’augmentava  el  risc  sanitari  i 

perillava la seva salut. Amb l’ampliació de serveis es redueixen els riscos. 

Des  de  l’1  de  gener  havien  passat  ja  141  persones,  però  si  necessitaven  consumir  per  via 

injectada i no en podien fer ús. I això és posar en risc a persones perquè és millor fer‐ho en una 

sala on hi ha menys risc. Durant el matí hi ha una vintena d’usuaris  i poc menys de 10 a  les 

tardes. 

Des  de  l’obertura  s’han  iniciat  les  reunions  de  seguiment  entre  el  servei  i  el  Districte  per 

monitoritzar el seu funcionament i prendre actuacions d’urgència, si cal. 

Torn obert de paraules 

Jordi Delàs (metge del CAS Lluís Companys) 

Agraeix la possibilitat de presentar‐se, és metge de la sala.  Fa 23 anys que atén a les persones 

amb aquesta malaltia. Explica que l’evolució de la mortalitat des dels anys 90 ençà s’ha reduït 

significativament gràcies al consum assistit.  

Es tracta d’un dispositiu sanitari al servei de la ciutadania i treballaran per demostrar que no hi 

ha conflicte, al contrari diu que “estarem a la vora del problema i no ens n’allunyem”. 



 

Pàgina 5 de 11 
 

Angel  

Felicitat al Centre Sant Pere Apòstol  per la nova etapa del teatre i es queixa de la proliferació 

de clubs de cannàbics i que n’hi ha 9 al barri de Sant Pere. I ara n’han obert 1 més.  

Carmen 

Mostra la seva inquietud i desacord amb l´obertura de la sala. Estem parlant d'un barri que ha 

patit molt la problemàtica de les drogodependències i això preocupa a molts veïns. Ha baixat 

l'heroïna perquè  la gent ha mort,  tres generacions mortes per  la heroïna. Qüestiona que el 

barri pugui millorar amb la sala. Si ja hi ha conflicte des del primer dia.  

Els que es necessiten punxar, es punxen dins però ho necessiten de nou  i  surten al carrer a 

buscar  la droga,  i ara  ja hi ha  tres punts de venda de droga al barri.  I no n’hi havien abans 

d’obrir la sala. 

Té  informació  directa. No  s'ha  consultat  amb  el  barri  obrir  o  no  la  sala. Van  atracar  a  una 

senyora tres drogodependents. Hi ha uns apartaments de gent gran que tenen por que viuen 

al voltant. I han vingut a la coordinadora i intentem que es calmin. Però insisteixen en que no 

estan d´acord amb la sala. 

Jorge Melguizo  

Propietari  d'hamburgueseria  davant  del  CAS.  El  2006  es  va  obrir,  i  va  tenir  5  revisions  de 

l'Ajuntament.  Ha  tingut  amenaces  amb  navalles,  ha  hagut  de  presenciar  de  tot.  Venda  de 

Metadona. Es queixa de  la presència de drogodependents al seu  local. Demana que no facin 

xapusses,  que  els  posin  en  un  alberg  o  en  algun  lloc  on  s´hi  puguin  estar  . Hi  ha  un  grup 

d'italians que són de la sala que van creant problemes. Que vigilin més a aquesta gent  

Resposta de la Regidora: Un cop per setmana es fa coordinació entre els diferents actors, amb 

actuacions tant dins com fora per prevenir aquest tipus de problemes. El nombre d'usuaris de 

la Sala i el tipus d'usuaris no ha crescut en aquestes darreres setmanes. La sala fa 6 anys que 

està  oberta  però  no  hi  ha  nous  usuaris.  Són  els  mateixos  usuaris.  Si  s'obre  la  sala  de 

venopunció  és  per  evitar  que  la  gent  es  punxi  al  carrer,  però  no  tan  sols  dona  servei  de 

venopunció, sinó que també assistència mèdica.  

Pep Dalmau  

Les drogodependències són un dels problemes que han detectat els agents cívics de dia es  la 

presència de dorgodependents. Les sales de venopunció són una de les solucions, en algun lloc 

s'han de posar. Són absolutament necessàries. El risc per la salut que representa la presència 

d'agulles  al  carrer,  sobretot  per  nens  és  molt  important.  Les  sales  de  venopunció  són 

necessàries  en  tots  i  cadascun  dels  barris. Defensa  la  figura  dels  agents  cívics  per  ajudar  a 

treballar el tema de la sala en el barri . 

Eugenia  

Viu a Carrer Cortines (a prop del CAS), quan sortia a portar els nens a l'escola hi havia un home 

punxant‐se a l'escala.  Té por de sortir amb els fills. 
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Si els hi diu alguna cosa quan estan al carrer responen amenaçant. I dóna molta por. A les nits 

hi ha baralles i crits. Els nens no volen anar a l'escola sols. Quina és aquesta seguretat? No hi 

ha cap policia a la porta del CAS . Vol que hi hagi més presencia policial. 

Resposta de la Regidora: Aquest problema no és nou, i no està relacionat amb el CAS. Espera 

poder  fer  arribar un  telèfon  en breus que  inclou  educadors de  salut  i Guàrdia Urbana, per 

poder‐s'hi adreçar quan hi hagi problemes. S'està mirant de gestionar l’entrada del seu edifici, 

que és de propietat municipal. 

Albert Lázaro  

Estem  aconseguint  que  el  barri    sigui  conegut  de  la  drogoadicció:    proliferació  de  clubs 

Cànnabis,  magrebins  esnifant  cola  i  la  sala  de  venopunció.  Pregunta  quantes  sales  de 

venopunció hi ha a Barcelona depenent de l'Ajuntament, i quantes a Ciutat Vella. Amb un CAS 

integral i una sala de venopunció per Districte ja n'hi hauria prou.  

Resposta de la Regidora: La sala Baluard no ha tancat, es comencen obres per ampliar el servei 

i traslladar servei a Perecamps. Hi ha 7 CAS amb oferta de serveis completa a la ciutat: Sants, 

Sarrià... 2 a Ciutat Vella (Lluís Companys  i Baluard). S'han de tenir a prop d'on hi ha consum. 

Nou Barris està pendent amb el Nou Pla de Drogues, Eixample i Gràcia hi ha pendent l'obertura 

d'una nova sala de venopunció i una ampliació al Fòrum, perquè és on hi ha més consum . 

Intervenció de Maribel Pasarín: Hi ha 14 CAS a la ciutat, dels quals en 7 districtes es disposa de 

reducció de danys completa, és a dir incloent sala de consum supervisat: Ciutat Vella (2) Sants, 

atén districte de Sants  i Les Corts, el districte de Sants ha tingut durant molt temps un espai 

mòbil. Hi ha una antena al centre d'atenció primària. Té dos punts + la unitat mòbil. Sarrià Sant 

Gervasi,  sala  de  consum  amb  tots  els  programes,  Horta  Guinardó,  2  CAS  un  té  una 

especialització  en  adolescència.  Nou  Barris,  porta  dos  plans  de  drogues  dient  que  s'ha  de 

canviar, no hi ha lloc. Al pla d'equipaments que s'ha aprovat està posat que se li ha de buscar 

una ubicació.  Sant Andreu,  Sant Martí,  ampliat perquè  al  costat hi ha  la Mina  i  el  local  de 

reducció de danys de la Mina està sobre utilitzat.  

S'intenten posar els recursos allà on siguin necessaris. Ara s'està fent el pla de drogues 2013‐

2016  i  s'està  duent  a  terme  l'avaluació  i  en  el  2017‐2020  es  farà  una  actualització  de  les 

necessitats.  El  primer  per  definir  haurem  de  fer  l’avaluació  de  l’anterior  i  fer  un  anàlisi  de 

necessitats per veure el canvi de recursos. Haurem de veure en funció de les necessitats 

Regidora  Gala  Pin:    Els  drogodependents  són  persones  que  hem  de  poder  atendre  com  a 

ciutat, estem parlant de gent malalta que té dret a ser atesa. Abans de  l'obertura al barri de 

Sant Pere, Santa Caterina i la Ribera s'han recollit 375 xeringues en diferents indrets. El motiu 

d'obrir  sales  de  venopunció  és  per  evitar  tenir  les  xeringues  i  la  gent  consumint  al  carrer. 

Reduir l'impacte de la droga al carrer, és la prevenció, i l'atenció, i l'assistència. I això hem de 

poder tenir llocs a la ciutat on se’ls pugui atendre i llocs a prop d’on consumeixen.  

Àlex  



 

Pàgina 7 de 11 
 

Veí del barri i activista, s'ha parlat dels drogodependents però també dels actes incívics que no 

només  produeixen  aquests,  sinó  que  hi  ha  altra  gent  que  també.  Proposa  incrementar  la 

presència d'agents cívics.  

Davant del cercle artístic Sant Lluc, hi ha 3 o 4 persones sempre, que són persones que haurien 

de  ser  ateses.  La  part  de  prevenció  està  bé,  però  cal  anar  a  la  font  i  s'ha  de  tallar  el 

subministrament, la policia hi ha de fer alguna cosa.  

Alfonso  

Espai de Portal Nou, haurien d'actuar perquè estem generant un problema a  tota  la gent de 

l'entorn. Reforçar la Guàrdia Urbana i públicament s'hauria de donar el telèfon dels educadors 

perquè pugui tenir eficàcia  immediata. Un dels problemes és que a part de  la venopunció  la 

gent dorm al carrer,  i no  tenen  recursos  i  tampoc els deixen anar al carrer,  tenir un  lloc on 

puguin ser atesos com a persones. Els deixem punxar i després els enviem al carrer.  

Andrés  

No  fa  gaire hi ha un  fenomen que  són  els nens de  la  cola.  És  el principi per on  comencen 

moltes addiccions, son candidats  a clients de venopunció.  Només volia dir si es pot treballar 

per fer prevenció. 

Jordi Jové 

Fundació Comtal. Les persones han de ser ateses, però el  lloc és desafortunat. Pensa que els 

lloc d´ubicació podria  ser millor. Es podria haver previst els problemes. Millor atendre a  les 

persones en un equipament sanitari. Hem d’intentar treballar millor. 

Veí 

Un dels punts negres que està al Casc Antic és a la Carrer sant Pere Mitjà/Argenter hi ha 2 o 3  

noies des de fa un parell de setmanes, que intimiden que no són del barri i espanten  als veïns. 

És un punt negre de venda  i  ja des de fa anys  i s’hi estan des de  les 9 del matí. Demana que 

netegin l'espai del barri. Us ho demanem la gent del barri. 

Veí 

Pensem molts  veïns  de  la  ciutat  que  hi  ha  d’haver  un  equilibri  territorial  i  que  d’aquesta 

manera   seria millor que hi hagués a cadascun dels 10 districtes.  I no obrir una altra sala de 

venopunció a Ciutat Vella sense haver‐ne obert a altres districtes. 

Eugenia  

Quina solució hi ha per quan haig de baixar els nens  i s’estan punxant? I quan estan dormint 

allà al carrer.  

I del tema dels nens que esnifen cola hi ha un problema greu, al carrer dels Ocells vaig tenir un 

incidents amb un dels nens. I quan vaig anar als Mossos em van dir que com que no m’havien 

robat doncs que no podien posar denúncia. I l’altre dia la meva filla que té 12 anys i que venia 

amb el meu marit un dels nens de la cola els van estar insultant.  
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Jorge 

Són persones malaltes  i que necessiten cura, però que estiguin a  les 8 del matí esperant que 

obri la sala prenent cerveses o cartrons de vi a la porta i faltant a la gent, i demanant i fent la 

festa... Doncs no ho entenc. M’agradaria que m’ho expliquessin.   

I m’agradaria saber si són persones sense sostre i que els hi donen agulles per a què es punxin.. 

d’on trauran la droga per punxar‐se? Atracaran? O els hi donarem nosaltres? 

Resposta de la Regidora: Hem de diferenciar els de la sala i els menors de la cola. 

Els menors de  la cola faig dos apunts: quan són menors no podem com a Ajuntament no ens 

en podem fer càrrec. Només podem intervenir en l’espai públic. Qui se n’ha de fer càrrec és la 

DGAIA  de  la  Generalitat.  A  la  qual  hem  interpel∙lat moltes  vegades  perquè  es  faci  càrrec 

d’aquests nens. Però necessitem que en els Centres Oberts hi hagi més seguiments. I obrir un 

nou recurs.  

Per altra banda, les Sales de venopunció proporcionen material higiènic però no subministren 

droga.  Per  intentar  evitar  i  prevenir  els  problemes  s’han  augmentat  el  nombre    d’agents  i 

educadors  que treballen al carrer. Per detectar consumidors i problemes. 

Andrés 

Tots els usuaris que  tenim a Lluís Companys  tots  són usuaris que  ja hi eren, no  són usuaris 

nous. I són problemàtiques molt diferents. 

Alfons  

La ciutat té una mancança pels sense sostre  i  les addiccions. Així tenir albergs per gent sense 

sostre amb problemes d’addicció. I hem de poder donar cobertura. 

La Regidora respon  i  insisteix en  la Comissió de Seguiment  i en  la possibilitat de convocar‐la 

tantes vegades com es necessiti.  

3.‐ LES PLACES I ELS PARCS 

Donada la durada de l’anterior punt, aquesta dinàmica es traslladarà al proper Consell de Barri. 

4.‐ TORN OBERT DE PARAULES 

Veí 

Visc al carrer Basses de Sant Pere amb Cortines  i sota a casa tinc dos bars. Molèsties veïnals 

sobretot al  carrer. Truco a  la Guàrdia Urbana, a  l’estiu  la problemàtica és més gran perquè 

tenim les finestres obertes. Sempre ocupen l’espai del carrer al davant i a les escales. Del 15 de 

juny al 15 de setembre no podem dormir. 

Resposta de  la Regidora: Notifiquem a Guàrdia Urbana  i no  tenia constància d’aquest  tema. 

Explica que és el que ha de complir els bars. I la gent al carrer parlarem amb ells a través de la 

tècnica del barri. Hi ha un decibels que s’han de complir i de la insonorització. 



 

Pàgina 9 de 11 
 

Veí 

Visc allà al costat es nota molt la pressió turística al barri. Aquests dos bars, sobretot l’obertura 

d’Alehop a la sortida hi ha molt de xivarri. 

Veïna 

Plaça i usos de la Plaça de Sant Pere: jo no sabia que s’havia obert la sala però havia detectat 

gent  diferent  i  estranya  a  la  plaça. Gent molt  diferent. Al  barri  s’han  obert molts  llocs  per 

fumar i és un turisme de droga. L’altre dia hi havia la Guàrdia Civil per parlar amb la gent de la 

plaça i va marxar. Això genera inquietud.  

L’equilibri  territorial  que  s’ha  tret  abans,  jo  tenia  entès  que  els  estudis  que  hi  havia  un 

desequilibri molt important en Serveis Socials. I això havia sortit en altres Consells i en el PAD. 

Hi ha intenció de reequilibrar? 

Resposta de la Regidora: Hi ha hagut intervencions de la Guàrdia Civil perquè Guàrdia Urbana 

va passar dades de què no només hi havia locals de venda de cànnabis sinó que hi havia tràfic 

de drogues i per tant, fiscalia si que ha activitat vàries investigacions juntament amb la Guàrdia 

Civil.  Pel  que  fa  al  desequilibri  territorial  pot  ser  cert,  en  part,  però  amb  les  dades  que 

treballem  dels nous CAS  no  són  aquest  tipus de dades. Ciutat Vella  té un  gran nombre  de 

menjadors socials i des de Serveis socials estem treballant en un mapa de recursos però que o 

és el de drogues.  

Ángel 

Els veïns d’Alta Sant Pere demanem contenidor orgànic al carrer Ortigosa cantonada amb el 

palau de la Música. Sabem que hi ha un problema logístic amb el camió que ha de venir de Via 

Laietana per recollir expressament aquell contenidor. 

La gent que al matí vol llençar l’orgànica ha de baixar fins a Trafalgar o a baix de Sant Pere als 

nous tres dipòsits. I que es faci un estudi. 

Talleu  ja el filferro de punxes del Pou de  la Figuera pintat de verd. Hi ha molts nens  jugant  i 

se’ls escapa la pilota. 

Trafalgar a la parada d’autobusos abans estava l’arbre acotxat i actualment hi ha dos forats per 

haver traslladat l’arbre.  

S’han  presentat  instància  a  la  regidoria  i  al  cap  de  2 mesos  i mig  ens  han  contestat  que 

Barcelona està ple de forats.  

Ciutadella pertany al Casc Antic? Perquè treguin el filferro i arreglin els forats. 

Resposta  de  la  Regidora:  Estudiarem  lo  del  contenidor.  Tenim  reunions  amb  neteja  i  són 

demandes que han de poder  sortir.  Parcs  i  Jardins hi ha una persona que  et  respondrà  en 

concret d’aquests  forats de Trafalgar no ho  tinc al cap, però  s’han de poder  resoldre.  I  si  la 

resposta que hem donat com a Ajuntament creieu que no és adequada et demanaria que ens 

ho féssiu saber per tal de millorar.  
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Pep 

Plaça  Lluís  Millet  abans  aparcaven  els  camions  de  repartiment  de  begudes  i  de  gel.  Ara 

aparquen a  l’entrada del carrer Verdaguer  i Callís,  i em necessitat dues ambulàncies  i no han 

pogut arribar. 

Sóc consumidor de cànnabis involuntaris perquè els sistemes d’extracció de fum no estan bé i 

afecta als què passem. 

Com que teniu els correus de tots els què hem vingut ens podeu fer arribar els telèfons. 

Resposta de la Regidora: Mobilitat ens indica que la figura de Plensa entorpeix la mobilitat. Ara 

mateix estem en negociacions per adquirir  la figura, però no vol dir que Plensa es quedi allà. 

Però hem de mirar que passin les ambulàncies. I que primer hem de tancar les negociacions de 

si l’adquirim com a ciutat o no i si es queda allà. És un tema obert.   

Resposta de la Regidora en relació als Clubs de cànnabis: De Clubs de cànnabis en tenim uns 30 

al Districte  que tenen Llicència, però després n’hi ha de molts d’altres que no tenen llicència. I 

en aquests s’actua per tal de que tanquin l’activitat i no per la sortida de fums, i s’actua perquè 

és una activitat il∙legal. Mirem aquest que dius a veure quin és el seu estat. 

A Ciutat Vella vam aprovar una Pla dels Clubs de Cànnabis, es partia de  la base de que n’hi 

havia  d’haver  d’una manera més  restrictiva,  i  que  s’orientava  a  l’autoconsum.  I  el  que  ens 

estem trobant que s’està orientant més a la venda de cara al turisme. 

Estem treballant la forma de mesurar el fum que treuen per ser més efectius i que estigui dins 

de paràmetres de Salut Pública. 

Albert Francolí, d’Espais Verds 

Carrer Trafalgar, sempre que rebem qualsevol  petició en relació a escocells que han provocat 

caiguda sempre intentem arrasar l’escocell. Amb el canvi de la parada de bus potser no tenim 

coneixement de que han quedat d’aquesta manera que exposa. El material del qual ha parlat 

el  Sr. Àngel,  abans  en  un  principi  es  posava  cautxú. Bé  s’han  fet moltes  proves  amb  àrids, 

resina  i  darrerament  es  posen  formigons  drenants.  Amb  el  canvi  de  la  parada  de  bus  i  al 

quedar en un nou àmbit el que  fem normalment és arrasar els escocells amb un àrid  tipus 

sauló o arena per evitar que la gent caigui.  

En relació a  la resposta que s’ha donat, és perquè a vegades hi ha persones que quan veuen 

una parada de bus i veuen el material perquè sol agradar el que es demana és que es facin els 

carrers  sencers.  Bé  parc  i  Jardins  no  ho  fem  com  a  pràctica  perquè  tenim  identificat  que 

aquests materials aclimatant  i els arbres ja tenen dificultats en viure en escocells perquè és un 

àmbit antinatural.  I  si acaba  sent  impermeable  i a  l’arbre  li  costa agafar oxigen.  La prova  la 

tenim a  la Barceloneta que vam  fer carrers sencers  i pràcticament no queda  res. Sobretot a 

Trafalgar té rec per degoter i per tant es podria fer l’arrasament dels escocells. 

Veí 
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En relació a l’ús dels carrers, el carril bici que passa tan a prop de la gent a la façana del Parc de 

la Ciutadella sobre el carrer Pujadas perquè no el passem directament al carrer Pujadas?   

Al Centre Cultural el Born  fora bo que hi hagués un punt d’informació veïnal, primer perquè 

aquest mercat s’ha  recuperat gràcies a  la pressió veïnal  i per altra banda, perquè a vegades 

passen coses i no hi ha informació.  

Resposta  de  la  Regidora:  Em  sembla molt  bé  posar  el  punt  d’informació  veïnal  (vitrines)  i 

mirem de fer‐ho. Em sembla que el carril bici és del Districte de Sant Martí i parlem amb ells 

Albert 

Vist que voleu fer en els canvis en el mobiliari de  la Plaça de Sant Pere  i espero que sigui per 

fer mobiliari  de  tipus  individual, donat que hi  ha uns bancs  que  estan  sobre ocupats  i que 

s’utilitzen moltes vegades com a llits. 

Després heu comentat que faríeu processos participatius en places del districte, pel tema de 

les terrasses  i no he vist que sortís  la Plaça Sant Cugat que gairebé no existeix ni  la plaça de 

tantes terrasses que hi ha. 

Resposta de la Regidora: Canvis en el mobiliari de la Plaça Sant Pere encara està en estudi, que 

tenim uns serveis municipals que han de treballar amb els sense sostre i els hi hem de donar el 

servei però que tampoc hem de fer urbanisme preventiu. I la Plaça Sant Cugat no l’hem posada 

perquè  ja  l’hem  feta,  i  crec  que  està  en  aprovació  inicial  el  projecte  (tres  sessions).  Us 

convidaria a mirar a  la pàgina web del Districte perquè teniu els resultats  i els horaris de  les 

pròximes sessions d’aquí al desembre que en tenim moltes. 

Gràcies a tots i mirem de passar el contacte de l’educador, tal i com ha demanat l’Alfons, pel 

tema dels clubs de cànnabis.  

Hora d’acabament de la sessió: 21.30h 

 

 


